
 
ЧЕРКАСЬКА ОБЛАСНА РАДА 

 

VII скликання 

 

ПРОТОКОЛ  

 

06.06.2017                                          м. Черкаси                                                № 10 

 

засідання постійної комісії з питань екології, 

використання природних ресурсів та ліквідації  

наслідків надзвичайних ситуацій 
 

Всього членів комісії – 13 

На засіданні присутні - 8 
 

ПРИСУТНІ: 

голова постійної комісії: Омаргалієв К.С. 

секретар постійної комісії Плічко Г.І. 
 

члени постійної комісії: Жмуд Ю. М., Кашко О.М., Морозюк М. О., 

Пошиваник М.М., Чен В.Є., Чміль В.О. 
 

ВІДСУТНІ:  Вусик В.М., Гура С.В., Ніжніков В.М., Полозов В.О., 

Рябошлик О.В. 
 

Запрошені на засідання постійної комісії:  
 

Горда 

Василь Іванович 

- перший заступник начальника Черкаського 

обласного управління лісового та мисливського 

господарства 

Звягінцева 

Олена Миколаївна 

- начальник управління екології та природних 

ресурсів облдержадміністрації 

Кравченко 

Наталія Миколаївна 

- директор Департаменту фінансів 

облдержадміністрації 

Липкань 

Андрій Борисович 

- заступник директора Департаменту 

містобудування, архітектури, будівництва та 

житлово-комунального господарства 

Мазур 

Людмила Олегівна 

- начальник юридичного відділу виконавчого 

апарату обласної ради 

Позняков 

Олександр Володимирович 

- заступник начальника Державної екологічної 

інспекції у Черкаській області  

У засіданні взяли участь: голова обласної ради Вельбівець О.І., заступник 

голови обласної ради Гайович В.Ю., депутат обласної ради Волкович В.М. 
 

 



ПОРЯДОК ДЕННИЙ: 
 

1. Про внесення змін до рішення обласної ради від 23.12.2016 №11-2/VII 

«Про обласний бюджет на 2017 рік 

Кравченко 

Наталія Миколаївна 

- директор Департаменту фінансів 

облдержадміністрації 

           2. Про внесення змін до рішення обласної ради від 03.06.2016 № 5-2/VII 

«Про обласну   програму   охорони  навколишнього природного   середовища на 

2016 – 2020 роки» 

Звягінцева 

Олена Миколаївна  

- начальник управління екології та 

природних ресурсів облдержадміністрації 

3. Про території та об’єкти природно-заповідного фонду області  

Звягінцева 

Олена Миколаївна  

- начальник управління екології та 

природних ресурсів облдержадміністрації 

4. Про погодження клопотання щодо приведення існуючого поділу лісів у 

відповідність до Порядку поділу лісів на категорії по Монастирищенському 

комунальному спеціалізованому лісогосподарському підприємству  

  Горда 

  Василь Іванович 

 - перший заступник начальника Черкаського 

обласного управління лісового та 

мисливського господарства 

5. Про припинення державному підприємству "Смілянське лісове 

господарство" права користування частиною мисливських угідь  

  Горда 

  Василь Іванович 

 - перший заступник начальника Черкаського 

обласного управління лісового та 

мисливського господарства 

6. Про припинення державному підприємству "Черкаське лісове 

господарство" права користування частиною мисливських угідь»  

  Горда 

  Василь Іванович 

 - перший заступник начальника Черкаського 

обласного управління лісового та 

мисливського господарства 

7. Про надання ТОВ "Мисливський клуб Фазан"у користування мисливських 

угідь для ведення мисливського господарства в лісових масивах Будянського, 

Смілянського, Городищенського лісництва ДП "Смілянське лісове господарство" 

  Горда 

  Василь Іванович 

 - перший заступник начальника Черкаського 

обласного управління лісового та 

мисливського господарства 

8. Про надання ТОВ "Мисливський клуб Фазан" у користування 

мисливських угідь для ведення мисливського господарства в угіддях 

Дахнівського, Свидівського, Мошнівського лісництва ДП "Черкаське лісове 

господарство" та по межі судового ходу Кременчуцького водосховища  

  Горда 

  Василь Іванович 

 - перший заступник начальника обласного      

управління лісового та мисливського 

господарства 

9. Про надання гірничого відводу виробничому кооперативу "Будсервіс" для 

розробки Катеринопільського-2 родовища пісків  

Мазур 

Людмила Олегівна 

- начальник юридичного відділу 

виконавчого апарату обласної ради 

http://oblradack.gov.ua/files/docs/5-2-7.zip
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10. Про хід виконання рішення обласної ради від 25.03.2016 № 4-2/VIІ «Про 

обласну програму вилучення, утилізації, знищення та знешкодження непридатних 

або заборонених до використання пестицидів і агрохімікатів та тари від них на 

2016-2018 роки»  

Звягінцева 

Олена Миколаївна  

- начальник управління екології та 

природних ресурсів облдержадміністрації 

11. Про хід виконання рішення обласної ради від № 9-7/VIІ від 07.10.2016 

«Про програму регулювання чисельності безпритульних тварин гуманними 

методами у Черкаській області на 2016-2020 роки  

Липкань 

Андрій Борисович 

- заступник директора Департаменту 

містобудування, архітектури, будівництва 

та житлово-комунального господарства 

12. Про звернення директора Київського еколого-культурного центру 

Борейка В.С. щодо заборони суцільних санітарних рубок в об’єктах природно-

заповідного фонду 

  Горда 

  Василь Іванович 

 - перший заступник начальника Черкаського 

обласного управління лісового та 

мисливського господарства 
 

 

 

1.СЛУХАЛИ:  
Кравченко Н.М., яка поінформувала членів постійної комісії щодо 

запропонованих змін до рішення обласної ради від 23.12.2016 № 11-2/VII «Про 

обласний бюджет на 2017 рік». 

Текст пояснювальної записки додається до протоколу (додаток 1). 
 

В обговоренні взяли участь: Вельбівець О.І., Плічко Г.І., Звягінцева О.М. 

 Плічко Г.І. звернувся до доповідача з запитанням, чому до переліку об’єктів, 

видатки на які 2017 році будуть проводитись за рахунок екологічного податку не 

включено об’єкт що подавався від Драбівського району «Заходи щодо відновлення 

і підтримання сприятливого гідрологічного режиму та санітарного стану річки 

Чумак в адміністративних межах Білоусівської сільської ради Драбівського 

району» та непередбачені видатки. 

 Звягінцева О.М. повідомила, що природоохоронні об’єкти для фінансування 

відбирались конкурсною комісією, затвердженою відповідним розпорядженням 

обласної державної адміністрації, на засідання якої запрошували голів районних 

рад, райдержадміністрацій, депутатів, представників громадськості. Конкурсною 

комісією відібрано 14 проектів, а означений проект не підтримано у зв’язку з 

недостатністю залишку коштів природоохоронного фонду, але він був наступним 

за рейтингом і при наявності коштів в обласному бюджеті на його реалізацію 

будуть спрямовані необхідні видатки. 

 Вельбівець О.І. запропонував, враховуючи соціальну важливість даного 

об’єкта, результати розгляду конкурсної комісії, спрямувати на його фінансування 

залишок видатків  природоохоронного  фонду  обласного бюджету на суму 

419,126 тис. грн., у т.ч. 117,340 тис. грн. за рахунок нерозподіленого комісією 

залишку. 

 



Омаргалієв К.С. вніс пропозицію передбачити кошти, на об’єкт «Заходи 

щодо відновлення і підтримання сприятливого гідрологічного режиму та 

санітарного стану річки Чумак в адміністративних межах Білоусівської сільської 

ради Драбівського району» в сумі 419,126 тис. грн., підтримати проект рішення 

«Про внесення змін до рішення обласної ради від 23.12.2016 № 11-2/VII «Про 

обласний бюджет на 2017 рік» із пропозицією постійної комісії, рекомендувати 

розглянути на сесії обласної ради та пропонувати депутатам підтримати 

зазначений проект рішення із запропонованими змінами. 
 

ВИРІШИЛИ: висновок № 10/1 додається до протоколу (додаток 2) 

 

«За» - 8; «Проти» - 0; «Утрималося» - 0; «Не голосувало» - 0 
 

 

2.СЛУХАЛИ:  

Звягінцеву О.М., яка поінформувала членів постійної комісії про проект 

рішення щодо внесення змін до рішення обласної ради від 03.06.2016 № 5-2/VII 

«Про обласну  програму охорони  навколишнього природного середовища на 

2016 – 2020 роки».  

Текст проекту рішення додається до протоколу (додаток 3). 
 

ВИСТУПИЛИ: 

Омаргалієв К.С. запропонував  підтримати  запропоновані зміни та 

доповнення  до  обласної  програми   охорони  природного   середовища  на   

2016-2020 роки та проект рішення обласної ради «Про внесення змін до обласної 

програми охорони навколишнього природного середовища на 2016-2020 роки», 

рекомендувати розглянути питання на сесії обласної ради та пропонувати 

депутатам підтримати зазначений проект рішення. 

ВИРІШИЛИ: висновок № 10/2 додається до протоколу (додаток 4). 
 

    «За» - 7; «Проти» - 1; «Утрималося» - 0; «Не голосувало» - 0 
 

 

3. СЛУХАЛИ: 

Звягінцеву О.М., яка повідомила, що проект рішення «Про території та 

об’єкти природно-заповідного фонду області» підготовлено управлінням екології 

та природних ресурсів обласної державної адміністрації з метою  збереження 

природної різноманітності ландшафтів середовищ існування об’єктів рослинного 

та тваринного світу, забезпечення умов щодо їх відтворення та збереження, 

задоволення естетичних потреб громадян та збільшення площі природно-

заповідного фонду області. Оголошення гідрологічного заказника «Загребля-

Попове-Турське»  площею 41,40 га сприятиме збереженню біологічного та 

ландшафтного різноманіття, підтриманню загального екологічного балансу. 

Враховоючи погодження Звенигородської районної державної адміністрації, 

рішення Боровиківської сільської ради Звенигородського району. 

Текст проекту рішення та пояснювальної записки додається до протоколу 

(додаток 5). 
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ВИСТУПИЛИ: 

Омаргалієв К.С. запропонував підтримати проект рішення обласної ради 

«Про території та об’єкти природно-заповідного фонду області», рекомендувати 

розглянути питання на сесії обласної ради та пропонувати депутатам при розгляді 

питання підтримати проект рішення. 

ВИРІШИЛИ: висновок № 10/3 додається до протоколу (додаток 6). 
 

 

«За» - 8; «Проти» - 0; «Утрималося» - 0; «Не голосувало» - 0 
 

 

4.СЛУХАЛИ: 

Горду В.І., який ознайомив членів комісії з проектом рішення обласної ради 

«Про погодження клопотання щодо приведення існуючого поділу лісів у 

відповідність до Порядку поділу лісів на категорії по Монастирищенському 

комунальному спеціалізованому лісогосподарському підприємству». 

Текст проекту рішення додається до протоколу (додаток 7).  
 

У обговоренні взяли участь: Чміль В.О., Омаргалієв К.С. 

 Чміль В.О. просив надати більш детальні пояснення щодо поділу лісів на 

категорії.  

 Горда В.І. повідомив залежно від екологічного та народногосподарського 

значення лісів, їх місцерозташування та виконуваних ними функцій всі ліси 

поділяються на категорії:  

1. ліси природохоронного, наукового, історико-культурного призначення;  

2. рекреаційно-оздоровчі ліси; 

3. захисні ліси; 

4. експлуатаційні ліси. 

З метою належного порядку ведення лісового господарства, постановою 

Кабінету Міністрів України від 16 травня 2007 року № 733 затверджено Порядок 

поділу лісів на категорії та виділення особливо захисних лісових ділянок, яким 

встановлено єдині вимоги до поділу лісів на категорії, умови та ознаки віднесення 

їх до таких категорій, а також виділення особливо захисних лісових ділянок з 

режимом обмеженого лісокористування. 

Омаргалієв К.С. запропонував підтримати проект рішення обласної ради 

«Про погодження клопотання щодо приведення існуючого поділу лісів у 

відповідність до Порядку поділу лісів на категорії по Монастирищенському 

комунальному спеціалізованому лісогосподарському підприємству», 

рекомендувати розглянути питання на сесії обласної ради та пропонувати 

депутатам підтримати зазначений проект рішення. 

 

ВИРІШИЛИ: висновок № 10/4 додається до протоколу (додаток 8). 

 

«За» - 8; «Проти» - 0; «Утрималося» - 0; «Не голосувало» - 0 

 

 

 

 



5. СЛУХАЛИ: 

Горду В.І., який поінформував щодо проекту рішення обласної ради «Про 

припинення державному підприємству "Смілянське лісове господарство" права 

користування частиною мисливських угідь», підготовленого на підставі подання 

Державного агентства лісових ресурсів України. 

Текст проекту рішення додається до протоколу (додаток 9). 

Василь Іванович повідомив, що до обласного управління лісового та 

мисливського господарства звернувся директор державного підприємства 

«Смілянського лісового господарства» з листом про добровільну відмову від 

користування зазначеної у проекті рішення частини мисливських угідь. 

Відповідні матеріали були надіслані управлінням до Державного агентства 

лісових ресурсів для вирішення порушеного питання. 

 

ВИСТУПИЛИ: 

 Омаргалієв К.С. запропонував підтримати проект рішення обласної ради 

«Про припинення державному підприємству "Смілянське лісове господарство" 

права користування частиною мисливських угідь», рекомендувати розглянути 

питання на сесії обласної ради та пропонувати депутатам підтримати зазначений 

проект рішення. 

 

ВИРІШИЛИ: висновок № 10/5 додається до протоколу (додаток 10). 

 

«За» - 8; «Проти» - 0; «Утрималося» - 0; «Не голосувало» - 0 
 
 

6.СЛУХАЛИ: 

Горду В.І., який поінформував щодо проекту рішення обласної ради «Про 

припинення державному підприємству "Черкаське лісове господарство" права 

користування частиною мисливських угідь», підготовленого на підставі подання 

Державного агентства лісових ресурсів України. 

Текст проекту рішення додається до протоколу (додаток 11). 

 

ВИСТУПИЛИ: 

Омаргалієв К.С. запропонував підтримати проект рішення обласної ради 

«Про припинення державному підприємству "Черкаське лісове господарство" 

права користування частиною мисливських угідь», рекомендувати розглянути 

питання на сесії обласної ради та пропонувати депутатам підтримати зазначений 

проект рішення. 

 

ВИРІШИЛИ: висновок № 10/6 додається до протоколу (додаток 12). 

 

    «За» - 8; «Проти» - 0; «Утрималося» - 0; «Не голосувало» - 0 
 

 

 

 
 

 

 
 



7.СЛУХАЛИ: 

Горду В.І., який ознайомив членів комісії з проектом рішення обласної ради 

про надання ТОВ "Мисливський клуб Фазан" у користування мисливських угідь 

для ведення мисливського господарства в лісових масивах Будянського, 

Смілянського, Городищенського лісництва ДП "Смілянське лісове господарство", 

підготовлений на підставі подання Державного агентства лісових ресурсів 

України. 

 Текст інформації додається до протоколу (додаток 13) 

 

 У обговоренні взяли участь всі присутні на засіданні члени постійної комісії. 

Омаргалієв К.С. запропонував підтримати проект рішення обласної ради 

«Про надання ТОВ "Мисливський клуб Фазан"у користування мисливських угідь 

для ведення мисливського господарства в лісових масивах Будянського, 

Смілянського, Городищенського лісництва ДП "Смілянське лісове господарство", 

рекомендувати розглянути питання на черговій сесії обласної ради та 

пропонувати депутатам підтримати проект рішення. 
 

Рішення не прийнято. 

 

 «За» - 6; «Проти» - 1; «Утрималося» - 1; «Не голосувало» - 0 

 

Висновок № 10/7 додається до протоколу (додаток 14). 
 

 

 

8.СЛУХАЛИ: 

Горду В.І., який ознайомив членів комісії з проектом рішення обласної ради 

про надання ТОВ "Мисливський клуб Фазан" у користування мисливських угідь 

для ведення мисливського господарства в угіддях Дахнівського, Свидівського, 

Мошнівського лісництва ДП "Черкаське лісове господарство" та по межі судового 

ходу Кременчуцького водосховища, підготовлений на підставі подання 

Державного агентства лісових ресурсів України. 

Текст проекту рішення додається до протоколу (додаток 15). 
 

ВИСТУПИЛИ: 

 Омаргалієв К.С. запропонував підтримати проект рішення обласної ради 

«Про надання ТОВ "Мисливський клуб Фазан" у користування мисливських угідь 

для ведення мисливського господарства в угіддях Дахнівського, Свидівського, 

Мошнівського лісництва ДП "Черкаське лісове господарство" та по межі судового 

ходу Кременчуцького водосховища», рекомендувати розглянути питання на сесії 

обласної ради та пропонувати депутатам підтримати проект рішення. 
 

Рішення не прийнято. 

 

 «За» - 6; «Проти» - 1; «Утрималося» - 1; «Не голосувало» - 0 

 

Висновок № 10/8 додається до протоколу (додаток 16). 

 

 

 



9.СЛУХАЛИ: 

Мазур Л.О., яка поінформувала членів постійної комісії щодо надання 

гірничого відводу виробничому кооперативу "Будсервіс" для розробки 

Катеринопільського-2 родовища пісків. 

Текст проекту рішення додається до протоколу (додаток 17). 
 

ВИСТУПИЛИ: 

Омаргалієв К.С. запропонував підтримати проект рішення обласної ради 

«Про надання гірничого відводу виробничому кооперативу "Будсервіс" для 

розробки Катеринопільського-2 родовища пісків», рекомендувати розглянути 

питання на сесії обласної ради та пропонувати депутатам підтримати зазначений 

проект. 

ВИРІШИЛИ: висновок № 10/9 додається до протоколу (додаток 18). 
 

«За» - 7; «Проти» - 0; «Утрималося» - 0; «Не голосувало» - 1 
 

 

10.СЛУХАЛИ: 

 Звягінцеву О.М., яка поінформувала про хід виконання рішення обласної 

ради від 25.03.2016 № 4-2/VIІ «Про обласну програму вилучення, утилізації, 

знищення та знешкодження непридатних або заборонених до використання 

пестицидів і агрохімікатів та тари від них на 2016-2018 роки». 

Текст інформації додається до протоколу (додаток 19). 
 

ВИСТУПИЛИ: 

Омаргалієв К.С. запропонував інформацію про хід виконання рішення 

обласної ради від 25.03.2016 № 4-2/VIІ «Про обласну програму вилучення, 

утилізації, знищення та знешкодження непридатних або заборонених до 

використання пестицидів і агрохімікатів та тари від них на 2016-2018 роки» взяти 

до відома та продовжити контроль за його виконанням. 
 

ВИРІШИЛИ: висновок № 10/10 додається до протоколу (додаток 20). 
 

«За» - 8; «Проти» - 0; «Утрималося» - 0; «Не голосувало» - 0 
 

 

11.СЛУХАЛИ: 

 Липканя А.Б., який поінформував членів постійної комісії про хід 

виконання рішення обласної ради від 07.10.2016 № 9-7/VIІ «Про програму 

регулювання чисельності безпритульних тварин гуманними методами у 

Черкаській області на 2016-2020 роки». 

Текст інформації додається до протоколу (додаток 21) 
 

ВИСТУПИЛИ: 

Омаргалієв К.С. запропонував взяти до відома інформацію про хід 

виконання рішення обласної ради від 07.10.2016 № 9-7/VIІ «Про програму 

регулювання чисельності безпритульних тварин гуманними методами у 

Черкаській області на 2016-2020 роки» та продовжити контроль за його 

виконанням. 
 



ВИРІШИЛИ: висновок № 10/11 додається до протоколу (додаток 22). 
 
 

«За» - 8; «Проти» - 0; «Утрималося» - 0; «Не голосувало» - 0 
 

 

12.СЛУХАЛИ: 

Горду В.І., який поінформував членів постійної комісії про звернення 

директора Київського еколого-культурного центру Борейка В. С. щодо заборони 

суцільних санітарних рубок в об’єктах природно-заповідного фонду.  

Враховуючи, що діючими Санітарними правилами в лісах України 

(постанова Кабінету Міністрів України від 26 жовтня 2016 року №756) 

встановлено заборону проведення суцільних санітарних рубок в об’єктах 

природно-заповідного фонду зазначив, що приймати рішення обласної ради з 

означеного питання є недоцільним. 

 

ВИСТУПИЛИ: 

Мазур Л.О., яка зазначила, що прийняття рішень про розгляд порушеного 

директором Київського еколого-культурного центру Борейком В.С. питання не 

належить до повноважень обласної ради. 

Омаргалієв К.С. запропонував взяти звернення Борейка В.С. до відома, 

доручити юридичному відділу виконавчого апарату обласної ради підготувати 

відповідь директору Київського еколого-культурного центру Борейку В.С. 

 

ВИРІШИЛИ: висновок № 10/12 додається до протоколу (додаток 23). 

 

«За» - 8; «Проти» - 0; «Утрималося» - 0; «Не голосувало» - 0 

 

 

 

 

 

Голова постійної комісії      К.С.Омаргалієв 

 

 

Секретар постійної комісії      Г.І.Плічко  


